



THE 25th BATTALION

LE 25^e BATAILLON

HOMETOWN HEROES

The 25th Battalion (Nova Scotia Rifles) was the first Nova Scotia unit to see heavy fighting during the First World War.

Formed in 1914, the 25th was headquartered at the Halifax Armouries and recruited throughout the province. Nicknamed the “Mackenzie Battalion,” it had a strong Highland Scots character. But after just one year of combat, it was almost annihilated. Of the original 1000 officers and men who arrived in Europe in 1915, less than 100 were still standing. The other 900 were killed, wounded, taken prisoner, or missing.

With reinforcements, these “Trench Raiders” fought in every major battle of the Canadian Corps, including Ypres, the Somme, Vimy Ridge, Passchendaele, and Canada’s Hundred Days. The 25th is perpetuated by the Nova Scotia Highlanders.

HÉROS DE CHEZ NOUS

Le 25^e bataillon (Nova Scotia Rifles) fut la première unité de Nouvelle-Écosse à se livrer à des combats intenses pendant la Première Guerre mondiale.

Formé en 1914, le 25^e bataillon avait son quartier général au Manège militaire d’Halifax et recrutait partout dans la province. Surnommé « le bataillon de Mackenzie », il avait un fort caractère écossais des Highlands. Mais, après à peine une année de combat, il était presque anéanti. Sur les 1 000 hommes et officiers qui débarquèrent en Europe en 1915, moins de 100 étaient encore debout. Les 900 autres avaient été tués, blessés, faits prisonniers ou portés disparus.

Avec des renforts, ces « guerriers des tranchées » participèrent à toutes les grandes batailles du Corps canadien, dont celles d’Ypres, de la Somme, de la crête de Vimy et de Passchendaele, ainsi qu’à l’offensive des Cent-Jours du Canada. Le Nova Scotia Highlanders perpétue le souvenir du 25^e bataillon.



Image: Army Museum Image: Musée de l'Armée